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 23/8/97-83105622کدخبر: 

 :دانشیار دانشکده مهندسی علوم آب دانشگاه چمران

 سدسازی دلیل اصلی کاهش پهنه آبی تالاب شادگان است

گفت: بررسی صورت گرفته دانشیار دانشکده مهندسی علوم آب دانشگاه شهید چمران اهواز  -ایرنا  -اهواز 

 .نشان می دهد که سدسازی همچنان اصلی ترین دلیل کاهش پهنه آبی تالاب شادگان است

 

به گزارش ایرنا، حیدر زارعی روز دوشنبه در نشست بررسی عوامل بحران آب از بختگان تا شادگان که در تالار 

سازی ، توسعه کشاورزی و الگوی کشت نامناسب دانشکده کشاورزی دانشگاه شهید چمران اهواز برگزار شد، سد 

جراحی اعلام کرد و افزود: این وضعیت باعث شده تا پهنه  -را از عوامل ایجاد بحران آب در حوضه آبریز مارون 

 .تالاب شادگان کاهش یابد

های توسعه  وی ادامه داد: اگر تاکنون پهنه این تالاب بطور کامل از بین نرفته است به دلیل پساب کشت و صنعت

 .نیشکر در خوزستان است که وارد تالاب شادگان می شود

 

این استاد دانشگاه شهید چمران اهواز با اشاره به توسعه مزارع پرورش ماهی و نیز ورود پساب ناشی از فعالیت 

میلیارد  1.2سد مخزنی با ظرفیت  2آنها به داخل تالاب ، گفت: رودخانه جراحی با مشکلات زیادی از جمله وجود 

 .متر مکعب در مسیر آن و خشک شدن و تبدیل به کانون گرد وغبار رو به رو است

 

زارعی ادامه داد:اکنون یک هزار حلقه چاه ویژه زمین های کشاورزی در این حوضه آبی وجود دارد که بیشتر آنها در 

 .استبهبهان و رامهرمز حفر شده و بر کاهش پهنه آبی تالاب شادگان تاثیرگذار بوده 

 

وی راهکارهای موثر در کاهش اثرات ناشی از وضعیت موجود را برنامه ریزی صحیح منابع آب، تغذیه مصنوعی، 

 .تغییر الگوی کشت و سیستم های آبیاری دانست

 

هور الفلاحیه یا تالاب بین المللی شادگان از معدود تالاب هایی است که در سازمان بین المللی یونسکو به ثبت 

هکتار، از تالاب های بزرگ جهان است. رودخانه جراحی بزرگترین  500ده است. این تالاب به وسعت جهانی رسی

تامین کننده آب این تالاب است و پس از آن نهر بحره که از رودخانه کارون منشعب می شود، تالاب شادگان را 

 تغذیه می کنند. 

تامین آب شادگان نقش دارد. تالاب شادگان  طغیان کارون و مدهای خلیج فارس و بارش های منطقه نیز در

باقیمانده از تالاب بسیار بزرگی است که زمانی تا هورالعظیم در مرز عراق ادامه داشته و احتمال می رود بخش دور 



افتاده و جدا شده ای از مجموعه تالاب های گسترده و به هم پیوسته بین النهرین باشد. مساحت تالاب شادگان 

مساحت تالاب را حدود  1383هزار هکتار است اما اندازه گیری سال  400یون رامسر به ثبت رسیده، که در کنوانس

هزار هکتار نشان می دهد. این تالاب، سیستم زیست محیطی وسیع متشکل از تالاب های شیرین و شور، به  54

 .علاوه جزر و مد خور موسی و جزایر آن است

 

 

 زمینی دلیل نابودی بختگانبرداشت از منابع آبی زیر  **

 

دانشیار دانشکده مهندسی علوم آب دانشگاه شهید چمران اهواز همچنین به نابودی تالاب بختگان در استان 

هزار حلقه چاه در مسیر رودخانه تامین کننده آب تالاب  40فارس اشاره کرد و گفت: برداشت صورت گرفته توسط 

 .و خشکاندن آن باعث نابودی تالاب شد

 

زارعی افزود: معیشت ساکنان اطراف رودخانه کر که منبع اصلی تامین آب مزارع کشاورزی و تالاب بوده به دلیل 

 .برداشت بی رویه از منابع زیر زمینی کاملا خشک شده است

 

وی یادآور شد: پهنه آبی این تالاب امروز به محلی برای کشت گندم و برنج تبدیل شده و این وضعیت را نمی توان 

 .ناشی از خشکسالی دانست به این خاطر که در گذشته این شرایط طبیعی هم وجود داشته است

 

این استاد دانشگاه شهید چمران اهواز خاطرنشان کرد: نابودی پهنه آبی این تالاب و خشکی رودخانه کر به دلیل 

 .سو مدیریت ها در سال های گذشته تاثیر زیادی داشته است

 

به همت انجمن علمی دانشجوی علوم و مهندسی آب با همکاری اتحادیه مهندسی آب گفتنی است این نشست 

 .کشور برگزار شد

 خبر فوق در خبر گزاری در اکونیوز ،آریا و جماران منعکس شده است.

 

 

 

 

 

 



 

  09:57ساعت  1397آبان  23چهارشنبه , 

 روز گذشته رخ داد؛ 

 نامه سه دانشگاه کشور با معاونت فرهنگی وزارت علوم  انعقاد تفاهم

های جداگانه میزبانی سه  نامه تفاهم های فردوسی مشهد، شهید چمران اهواز و اصفهان با امضای دانشگاه

  .آپی را برعهده گرفتند رویداد استارت

ای با حضور رؤسا و معاونان  ، در جلسهمعاونت فرهنگی وزارت علومبه گزارش گروه دانشگاه خبرگزاری آنا از 

های جداگانه  نامه تفاهم های فردوسی مشهد، شهید چمران اهواز و اصفهان با امضای اعی دانشگاهفرهنگی و اجتم

 .آپی را برعهده گرفتند میزبانی سه رویداد استارت

های اجتماعی در  سخنانی با تأکید بر ضرورت پرداختن به موضوع آسیب در این جلسه غلامرضا غفاری در

تر  مراتب پایین های علمی آموزشی به های اجتماعی در محیط رچه میزان آسیبهای دانشگاهی اظهار کرد: اگ محیط

 .ها گام برداشت بایست با اقدامات ایجابی در جهت کنترل و کاهش این آسیب از متوسط جامعه است ولی می

ای میان  نامه تهای صورت گرفته با مسئولان وزارت کشور افزود: در این راستا موافق وی در ادامه با اشاره به رایزنی

نامه اقدامات عملیاتی در  مسئولان سازمان امور اجتماعی کشور و این معاونت مبادله شده که براساس این موافقت

 .دستور کار این معاونت قرار گرفته است

های  های گسترده جامعه دانشگاهی در موضوع کنترل آسیب معاون فرهنگی و اجتماعی وزیر علوم با بیان ظرفیت

های نوین و جذاب زمینه مشارکت هر چه بیشتر دانشجویان در امر پیشگیری و  با قالب عی عنوان کرد: بایداجتما

 .های اجتماعی را فراهم کرد کنترل مصادیق آسیب

غفاری ادامه داد: با توجه به این ضرورت و نیز بر پایه نیاز اصلی کشور که موضوع اشتغال و کارآفرینی است، 

های اجتماعی  آپی در زمینه کارآفرینی اجتماعی با محوریت کنترل و کاهش آسیب تارتبرگزاری رویداد اس

 .دانشگاه معتبر کشور به عنوان مجری این رویدادها انتخاب شدند ریزی و سه برنامه

های مطلوب  ریزی مدون و منسجم و نیز با ارائه گزارش های مجری خواست تا با برنامه وی در پایان از دانشگاه

 .های بین دستگاهی را فراهم کنند ه ارتقای همکاریزمین

نیز در سخنانی   محمدهادی عسکری مدیرکل امور فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، در بخش دیگری از این جلسه

با اشاره به تدوین طرح جامع توانمندسازی فرهنگی و اجتماعی دانشگاهیان در مجموعه ستاد فرهنگی وزارت علوم 

بازارچه تولیدات دانشجویی، چندین نمایشگاه  10آپی، ایجاد  ریزی برگزاری سه رویداد استارت نامهبر :تأکید کرد

 .رود های آموزشی کاربردی به عنوان بخشی از این طرح جامع به شمار می تخصصی و نیز دوره

 

https://farhangi.msrt.ir/fa/news/42878/%D8%AF%D8%A7%D9%86%D8%B4%DA%AF%D8%A7%D9%87-%D9%87%D8%A7%DB%8C-%D9%81%D8%B1%D8%AF%D9%88%D8%B3%DB%8C-%D9%85%D8%B4%D9%87%D8%AF-%D8%B4%D9%87%DB%8C%D8%AF-%DA%86%D9%85%D8%B1%D8%A7%D9%86-%D9%88-%D8%A7%D8%B5%D9%81%D9%87%D8%A7%D9%86-%D9%85%DB%8C%D8%B2%D8%A8%D8%A7%D9%86-%DB%B3-%D8%B1%D9%88%DB%8C%D8%AF%D8%A7%D8%AF-%D8%A7%D8%B3%D8%AA%D8%A7%D8%B1%D8%AA-%D8%A2%D9%BE%DB%8C-%D8%B4%D8%AF%D9%86%D8%AF


 

باوریم که اجرای مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم در بخش دیگری از سخنان خود اظهار کرد: بر این 

ساز مشارکت گسترده دانشجویان و حضور مؤثر آنان در کمک به حل مسائل  تواند زمینه چنینی می های این طرح

 .اجتماعی جامعه باشد

های  ها انتخاب شدند و حضور رؤسای دانشگاه عنوان مجری این برنامه های کشور به وی افزود: تعدادی از دانشگاه

عزم و اراده راسخ مجموعه آموزش عالی به منظور ایفای نقش مؤثر در جامعه حکایت  میزبان در این جلسه از

 .کند می

ها بتواند در افزایش امید و نشاط  عسکری در پایان اظهار امیدواری کرد: برگزاری شایسته این قبیل برنامه

 .اجتماعی دانشجویان مؤثر واقع گردد

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

  1397آبان  23 - 14:50 :تاریخ انتشار - 724108 :کد خبر

 شفیعی در یادواره شهدای گمنام شهید چمران:

  یار استبرگزاری یادواره سالگرد تدفین شهدای گمنام، مصداق واژه آتش به اخت

های خوزستان گفت: برگزاری مراسم یادواره سالگرد تدفین شهدای گمنام شهید  مسئول نهاد رهبری دانشگاه

 چمران اهواز، پیام بزرگی به استکبار دارد و آن این است که هستیم بر آن عهد که بستیم. 

حجت الاسلام سید محسن شفیعی در یادواره سالگرد تدفین ؛ خبرگزاری دانشجوبه گزارش گروه دانشگاه 

های داد و ستدی بین خداوند و بنده است،  شهدای گمنام دانشگاه شهید چمران اهواز با بیان اینکه شهادت مقول

 گفت: این عزیزان با خداوند بزرگ معامله کردند و خود را پر کاهی در محضر سلیمان به شمار آوردند.

ها را در پیشگاه خود پذیرفت پس چه فوزی از این پیروزی برتر  وند ندای شهدا را پاسخ داد و آنوی افزود: خدا

 است که خداوند از بندهاش راضی باشد.

های خوزستان بیان کرد: شهدا سند افتخار جامعه ما هستند. فلسفه خلقت انسان و  مسئول نهاد رهبری در دانشگاه

هستند. خداوند میخواست شهدا را به رخ عالم بکشاند و بگوید در هجمه بدیها،  راز و رمز لقد کرمنا الانسان شهدا

های بیارزش دنیا میشود یک جوان بیست و چند ساله نه تنها پایان زندگی خود را مانند  ها و در غوغای هیاهو زشتی

 امام حسین )ع( بخواهد بلکه از خداوند درخواست کند جسم او نیز مانند جسم امامش باشد.

 

وی تصریح کرد: خداوند باید هستی را میآفرید تا شهید محسن حججی را به نمایش بگذارد. خدا را شاکرم که 

 های خاکی داده است داستان نبودند. عظمت عاشورا را دیدیم و فهمیدند که این ظرفیتی که خداوند به انسان

شید ما را؛ ملت ما زندهتر میشود عنوان کرد: حجت الاسلام شفیعی با اشاره به این سخنان امام خمینی )ره( که بک

صحنه عمل دانشجویان جوان و انقلابی را در این چند سال یادواره و دیدیم و شاهد ارتباط دانشجویان، اساتید و 

 .ا شهدای گمنام دانشگاه نیز هستیمکارکنان دانشگاه ب

ی فرمودند. جوانانی که از جان خود مایه وی تصریح کرد: این برنامه مصداق واژه آتش به اختیاری است که رهبر

میگذارند و در این راه کشته می شوند ترسی از تحریم ندارند همچنین جوانان ما نشان دادند جانشان را تقدیم 

 راهشان می کنند، اما سر فرود نمیآورند.

نی دارد و آن این است های خوزستان تاکید کرد: این پیام بزرگی به استکبار جها مسئول نهاد رهبری در دانشگاه

 که هستیم بر آن عهد که بستیم.

 

 

http://snn.ir/fa/news/724108/برگزاری-یادواره-سالگرد-تدفین-شهدای-گمنام-مصداق-واژه-آتش-به-اختیار-است
http://snn.ir/


 

  10:03ساعت  1397آبان  24پنجشنبه 

 

  :صدیقی خبر داد

 اختصاص اعتبار فرهنگی برای دانشجویان خارجی دانشگاه شهید چمران 

اهواز از معاون وزیر علوم و رئیس سازمان امور دانشجویان در جمع اعضای هیأت رئیسه دانشگاه شهید چمران 

  .اختصاص اعتبار فرهنگی برای دانشجویان خارجی این دانشگاه خبر داد

با بیان اینکه در دو سال قبل  به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاری آنا از روابط عمومی وزارت علوم، مجتبی صدیقی

های  : گزارشهای عمرانی مهم و موفقی در دانشگاه شهید چمران اهواز انجام شده است، اظهار کرد پروژه

دهد اقدامات اساسی و زیربنایی خوبی در خوابگاه دخترانه  های این دانشگاه نشان می شده از سوی معاونت ارائه

 حضرت معصومه )س( صورت گرفته که موجب رضایت دانشجویان نیز گردیده و قابل تقدیر است.

های لازم  تلاش خواهیم کرد کمکخصوص وضعیت چمن مصنوعی دانشگاه شهید چمران اهواز هم  وی افزود: در

 انجام شود.

ها بخشی از مجموعه دانشگاه محسوب  غلامحسین خواجه رئیس دانشگاه شهید چمران اهواز نیز گفت: خوابگاه

 اند. رو بوده شود که در حوزه زیرساختی با مشکلات بسیاری روبه می

های  چمران اهواز بلکه در سایر دانشگاه های دیگر دانشگاه شهید نه تنها در بخش وی اظهار کرد: این مسئله

 شود. استان نیز مشاهده می

موجب فرسودگی در  سال قدمت دارد و این مسئله ۶0رئیس دانشگاه شهید چمران اهواز، افزود: دانشگاه بیش از 

مانده از دوران دفاع مقدس و انباشت مشکلات  های مختلف گردیده که با توجه به حجم خسارات باقی بخش

 مدت حل شود. توان انتظار داشت این مسائل در کوتاه نمی

مجموعه  ۹۷و  ۹۶های دانشگاه بیان کرد: در سال  خصوص اقدامات انجام شده در بخش خوابگاه خواجه در

ها داشته که  های بازسازی و بهسازی خوابگاه های بسیاری برای انجام پروژه دانشگاه شهید چمران اهواز تلاش

 یان گردیده است.موجب رضایت دانشجو

در این نشست همچنین علیرضا قدردان معاون دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز به ارائه گزارشی از کمبودها 

ها، نصب  های سلف خوابگاه های دانشجویی پرداخت و گفت: افزایش فضای اتاق ها و محیط و مشکلات خوابگاه

زایش فضای مرکز مشاوره، تعمیر و تجهیز استخر روباز ها، افزایش فضاهای ورزشی، اف سایبان در خوابگاه

دانشگاه، اسکان دانشجویان خارجی و بهبود وضعیت کلینیک دندانپزشکی دانشگاه از جمله مواردی است که 

 امیدواریم بتوانیم با تخصیص اعتبارات رفاه حال بیشتر دانشجویان را فراهم نماییم.



 

نشگاه شهید چمران اهواز نیز گزارشی از وضعیت تجهیز و تعمیرات حمیدرضا غفوری معاون طرح و توسعه دا

انجام شده در خوابگاه دخترانه حضرت معصومه )س( ارائه کرد و افزود: معماری نامناسب با اقلیم گرمسیری، 

 ها و قدمت تأسیسات برودتی از جمله مشکلات اصلی این مجتمع خوابگاهی بود. قدمت و فرسودگی ساختمان

ها از جمله بازسازی موتورخانه شماره سه، تقویت زیرساخت  اره به اقدامات انجام شده در خوابگاهوی با اش

ترین مشکلات کمبود اعتبارات،  حاضر مهم حال ها به کولر اسپیلت اظهار کرد: در های پنج تا هشت، تجهیز اتاق بلوک

وهوا،  ر به دلایل مختلف از جمله بدی آبوهوای نامساعد، تعطیلات مکر های ناچیز و با تأخیر زیاد، آب تخصیص

 تغییر قیمت کالاها، کمبود اجناس در بازار و عدم تأمین کولر به تعداد مورد نیاز است.

ها  علی حقیقی معاون پژوهش و فناوری دانشگاه شهید چمران اهواز نیز در این نشست به مشکل اینترنت خوابگاه

اکسس پوینت نیاز است که امیدواریم در بخش تأمین  250حداقل  اشاره کرد و افزود: برای حل این مشکل به

 های لازم صورت گیرد. اعتبار کمک

وی افزود: با توجه به حجم کارهای تحقیقاتی دانشجویان ارشد و دکتری استفاده از اینترنت بسیار زیاد است که 

 توان با تأمین این تعداد اکسس پوینت شرایط را بهبود بخشید. می
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 رئیس سازمان امور دانشجویان:

  یابد چمران اهواز اختصاص میاعتبار فرهنگی به دانشجویان خارجی دانشگاه شهید 

رئیس سازمان امور دانشجویان از اختصاص اعتبار فرهنگی برای دانشجویان خارجی، کمک به صندوق 

 الحسنه دانشجویان و تجهیز سیستم اینترنت خوابگاه دخترانه این دانشگاه خبر داد.  قرض

، مجتبی صدیقی، معاون وزیر علوم و رئیس سازمان امور دانشجویان دانشجو خبرگزاریبه گزارش گروه دانشگاه 

های عمرانی مهم و  در جمع اعضای هیئت رئیسه دانشگاه شهید چمران اهواز با بیان اینکه در دوسال قبل پروژه

های  ونتهای ارائه شده از سوی معا موفقی در دانشگاه شهید چمران اهواز انجام شده است، بیان داشت: گزارش

دهد اقدامات اساسی و زیربنایی خوبی در خوابگاه دخترانه حضرت معصومه )س( صورت  این دانشگاه نشان می

 گرفته که موجب رضایت دانشجویان نیز شده و قابل تقدیر است.

های لازم  ی افزود: در خصوص وضعیت چمن مصنوعی دانشگاه شهید چمران اهوازهم تلاش خواهیم کرد کمک و 

 شود. انجام

ها بخشی از مجموعه دانشگاه محسوب  غلامحسین خواجه رئیس دانشگاه شهید چمران اهواز نیز گفت: خوابگاه

 شود که در حوزه زیرساختی با مشکلات بسیاری روبرو بوده اند. می

ی ها های دیگر دانشگاه شهید چمران اهواز بلکه در سایر دانشگاه وی اظهار کرد: این مساله نه تنها در بخش

 شود. استان نیز مشاهده می

سال قدمت دارد و این مساله موجب فرسودگی در  ۶0رئیس دانشگاه شهید چمران اهواز افزود: دانشگاه بیش از 

های مختلف شده که با توجه به حجم خسارات باقی مانده از دوران دفاع مقدس و انباشت مشکلات  بخش

 حل شود. توان انتظار داشت این مسائل در کوتاه مدت نمی

مجموعه  ۹۷و  ۹۶های دانشگاه، بیان کرد: در سال  خواجه در خصوص اقدامات انجام شده در بخش خوابگاه

ها داشته که  های بازسازی و بهسازی خوابگاه های بسیاری برای انجام پروژه دانشگاه شهید چمران اهواز تلاش

 موجب رضایت دانشجویان گردیده است.

ضا قدردان، معاون دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز به ارائه گزارشی از در این نشست همچنین علیر

های سلف خوابگاه ها،  های دانشجویی پرداخت و گفت: افزایش فضای اتاق ها و محیط ها و مشکلات خوابگاه کمبود

استخر روباز  های ورزشی، افزایش فضای مرکز مشاوره، تعمیر و تجهیز نصب سایبان در خوابگاه ها، افزایش فضا

http://snn.ir/fa/news/724454/اعتبار-فرهنگی-به-دانشجویان-خارجی-دانشگاه-شهید-چمران-اهواز-اختصاص-مییابد
http://snn.ir/


دانشگاه، اسکان دانشجویان خارجی و بهبود وضعیت کلینیک دندانپزشکی دانشگاه از جمله مواردی است که 

 امیدواریم بتوانیم با تخصیص اعتبارات رفاه حال بیشتر دانشجویان را فراهم نماییم.

وضعیت تجهیز و تعمیرات  حمیدرضا غفوری، معاون طرح و توسعه دانشگاه شهید چمران اهواز نیز گزارشی از

انجام شده در خوابگاه دخترانه حضرت معصومه )س( ارائه کرد و افزود: معماری نامناسب با اقلیم گرمسیری، 

 ها و قدمت تاسیسات برودتی از جمله مشکلات اصلی این مجتمع خوابگاهی بود. قدمت و فرسودگی ساختمان

 

ها از جمله بازسازی موتورخانه شماره سه، تقویت زیرساخت  خوابگاهوی با اشاره به اقدامات انجام شده در 

ترین مشکلات کمبود اعتبارات،  ها به کولر اسپیلت گفت: در حال حاضر مهم و تجهیز اتاق ۸تا  5های  بلوک

ا، های ناچیز و با تاخیر زیاد، آب و هوای نامساعد، تعطیلات مکرر به دلایل مختلف از جمله بدی آب و هو تخصیص

 تغییر قیمت کالاها، کمبود اجناس در بازار و عدم تامین کولر به تعداد مورد نیاز است.

ها  علی حقیقی، معاون پژوهش و فناوری دانشگاه شهید چمران اهواز نیز در این نشست به مشکل اینترنت خوابگاه

امیدواریم در بخش تامین اکسس پوینت نیاز است که  250اشاره کرد و افزود: برای حل این مشکل به حداقل 

 های لازم صورت گیرد. اعتبار کمک

های تحقیقاتی دانشجویان ارشد و دکتری استفاده از اینترنت بسیار زیاد است که  وی گفت: با توجه به حجم کار

 توان با تامین این تعداد اکسس پوینت شرایط را بهبود بخشید. می
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 تخصیص اعتبار فرهنگی به دانشجویان خارجی 

تخصیص اعتبار فرهنگی به دانشجویان خارجی/ کمک وزارت علوم به صندوق قرض الحسنه دانشگاه شهید 

اهوازصدیقی گفت: اعتبار فرهنگی برای دانشجویان خارجی و کمک به صندوق قرض الحسنه چمران 

 .یابد دانشجویان تخصیص می

 

 

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، مجتبی صدیقی معاون وزیر علوم و رئیس سازمان امور دانشجویان در جمع 

اعتبار فرهنگی برای دانشجویان خارجی ، کمک به اعضای هیئت رئیسه دانشگاه شهید چمران اهواز از اختصاص 

 .صندوق قرض الحسنه دانشجویان و تجهیز سیستم اینترنت خوابگاه دخترانه این دانشگاه خبرداد

 

های عمرانی مهم و موفقی در دانشگاه شهید چمران اهواز  در این نشست صدیقی با بیان اینکه دوسال قبل پروژه

دهد اقدامات  گزارش های ارائه شده از سوی معاونت های این دانشگاه نشان میانجام شده است، اظهار داشت: 

اساسی و زیربنایی خوبی در خوابگاه دخترانه حضرت معصومه )س( صورت گرفته که موجب رضایت دانشجویان 

 .نیز شده و قابل تقدیر است

واهیم کرد کمک های لازم وی افزود: در خصوص وضعیت چمن مصنوعی دانشگاه شهید چمران اهوازهم تلاش خ

 .انجام شود

 ها اقدامات دانشگاه شهید چمران اهواز برای خوابگاه

غلامحسین خواجه رئیس دانشگاه شهید چمران اهواز نیز گفت: خوابگاه ها بخشی از مجموعه دانشگاه محسوب 

 .می شود که در حوزه زیرساختی با مشکلات بسیاری روبرو بوده اند

سئله نه تنها در بخش های دیگر دانشگاه شهید چمران اهواز بلکه در سایر دانشگاه های وی اظهار کرد: این م

 .شود استان نیز مشاهده می

سال قدمت دارد و این مسئله موجب فرسودگی در  ۶0رئیس دانشگاه شهید چمران اهواز، افزود: دانشگاه بیش از 

ده از دوران دفاع مقدس و انباشت مشکلات نمی بخش های مختلف گردیده که با توجه به حجم خسارات باقی مان

 .توان انتظار داشت این مسائل در کوتاه مدت حل شود

مجموعه  ۹۷و  ۹۶خواجه، در خصوص اقدامات انجام شده در بخش خوابگاه های دانشگاه، بیان کرد: در سال 

هسازی خوابگاه ها داشته که دانشگاه شهید چمران اهواز تلاش های بسیاری برای انجام پروژه های بازسازی و ب

 .موجب رضایت دانشجویان گردیده است

https://www.tabnak.ir/fa/news/851966/تخصیص-اعتبار-فرهنگی-به-دانشجویان-خارجی
https://www.tabnak.ir/fa/news/851966/تخصیص-اعتبار-فرهنگی-به-دانشجویان-خارجی


 

در این نشست همچنین علیرضا قدردان معاون دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز به ارایه گزارشی از کمبودها 

و مشکلات خوابگاه ها و محیط های دانشجویی پرداخت و گفت: افزایش فضای اتاق های سلف خوابگاه ها، نصب 

سایبان در خوابگاه ها، افزایش فضاهای ورزشی، افزایش فضای مرکز مشاوره، تعمیر و تجهیز استخر روباز 

دانشگاه، اسکان دانشجویان خارجی و بهبود وضعیت کلینیک دندانپزشکی دانشگاه از جمله مواردی است که 

 .نماییم امیدواریم بتوانیم با تخصیص اعتبارات رفاه حال بیشتر دانشجویان را فراهم

 گزارشی از وضعیت تجهیز و تعمیرات خوابگاه دخترانه حضرت معصومه

حمیدرضا غفوری معاون طرح و توسعه دانشگاه شهید چمران اهواز نیز گزارشی از وضعیت تجهیز و تعمیرات 

ی، ارایه کرد و افزود: معماری نامناسب با اقلیم گرمسیر (انجام شده در خوابگاه دخترانه حضرت معصومه )س

 .قدمت و فرسودگی ساختمان ها و قدمت تاسیسات برودتی از جمله مشکلات اصلی این مجتمع خوابگاهی بود

وی با اشاره به اقدامات انجام شده در خوابگاه ها از جمله بازسازی موتورخانه شماره سه، تقویت زیرساخت بلوک 

حال حاضر مهم ترین مشکلات کمبود اعتبارات، ، تجهیز اتاق ها به کولر اسپیلت و... اظهارکرد: در ۸تا  5های 

تخصیص های ناچیز و با تاخیر زیاد، آب و هوای نامساعد، تعطیلات مکرر به دلایل مختلف از جمله بدی آب و هوا، 

 .تغییر قیمت کالاها، کمبود اجناس در بازار و عدم تامین کولر به تعداد مورد نیاز است

وری دانشگاه شهید چمران اهواز نیز در این نشست به مشکل اینترنت دکتر علی حقیقی معاون پژوهش و فنا

اکسس پوینت نیاز است که امیدواریم در بخش  250خوابگاه ها اشاره کرد و افزود: برای حل این مشکل به حداقل 

 .تامین اعتبار کمک های لازم صورت گیرد

دکتری استفاده از اینترنت بسیار زیاد است که وی افزود: با توجه به حجم کارهای تحقیقاتی دانشجویان ارشد و 

 .می توان با تامین این تعداد اکسس پوینت شرایط را بهبود بخشید

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 13:35 - 1397آبان  25 :تاریخ انتشار -6732078 :کد خبر

 بازدید دانش آموزان بهبهانی از دانشگاه شهید چمران اهواز 

 دانش آموزان دبیرستان دخترانه یعقوب بهبهانی از دانشگاه شهید چمران اهواز بازدید کردند. 

باشگاه  گروه استان های خبرنگار در گفتگو با پور مدیر آموزش و پرورش بهبهانرسول عبدی 

گفت: دانش آموزان دبیرستان دوره اول دخترانه یعقوب بهبهانی از دانشگاه شهید  ،اهواز از جوان خبرنگاران

 چمران اهواز بازدید کردند.

وی افزود: دانش آموزان دبیرستان دخترانه یعقوب بهبهانی ضمن بازدید از موزه علم و صنعت و آزمایشگاه فیزیک 

رن دانشگاه شهید چمران اهواز، انجام یک سری از آزمایشات هیجانی علم فیزیک توسط بیژن برازنده دکتری مد

 فیزیک و مخترع چند اثر علمی، را از نزدیک مشاهده کردند.

دانش آموز از پایه های هفتم، هشتم و نهم برگزارشد، در راستای  42عبدی پور عنوان کرد: این بازدید که با حضور 

 قاء سطح علمی و مهارتی دانش آموزان و آشنایی آنان با رشته های دانشگاهی، صورت پذیرفت.ارت

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.yjc.ir/fa/news/6732078/بازدید-دانش-آموزان-بهبهانی-از-دانشگاه-شهید-چمران-اهواز
https://www.yjc.ir/fa/news/6732078/بازدید-دانش-آموزان-بهبهانی-از-دانشگاه-شهید-چمران-اهواز
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 جوکار در گفتگو با دانشجو:

 مشکل اسکان دانشجویان خوابگاهی دانشگاه شهید چمران اهواز رفع شد 

دبیر شورای صنفی دانشگاه شهید چمران اهواز گفت: با گذشت دو ماه از شروع سال تحصیلی جدید، 

 های خوابگاه پسران دانشگاه شهید چمران اهواز رفع شد.  مشکلات اسکان بیش از ظرفیت دانشجویان در اتاق

، در خبرگزاری دانشجوسجاد جوکار، دبیر شورای صنفی دانشگاه شهید چمران اهواز در گفتگو با خبرنگار دانشگاه 

خصوص آخرین وضعیت تعمیرات خوابگاه شهید نور گفت: در مورد تعمیرات خوابگاه شهید نور باید متذکر شوم که 

وابگاه چندان اساسی نبوده و کماکان این خوابگاه مشکلات زیادی دارد که این تعمیرات انجام شده در این خ

موضوع به تعریف مدیریت از تعمیرات اساسی برمی گردد که با تعریف ما مغایر است، اما همچنان منکر برخی 

 تعمیرات و خرید برخی تجهیزات برای خوابگاه شهید نور نیستم.

 

برای  وزارت علومشگاه افزود: افزایش پذیرش که بدون اطلاع دانشگاه از طرف وی با اشاره به افزایش پذیرش دان

ها صورت گرفته تا حدودی مشکلاتی برای دانشگاه و دانشجویان ایجاد کرده است و این موضوع  برخی رشته

 معطوف به مدیریت اسکان دانشگاه نیست. 

 

 

های دانشجویی اضافه کرد: در مورد اسکان بیش از  های خوابگاه جوکار با اشاره به اسکان بیش از ظرفیت اتاق

ها حل شده است و در مورد  ظرفیت اتاق ها، امروز که دوماه از شروع سال تحصیلی گذشته این مشکل خوابگاه

های قبلی بنده در این زمینه باید بگویم که اسکان هشت و ده نفر از طرف مدیریت خوابگاه و روی کاغذ  مصاحبه

ها ساکن شوند که دلیل آن، این  اما مدیریت ناقص سبب شد برخی افراد به صورت مازاد در اتاق انجام نشده بود،

شد که موجب شد  بود که اسامی نوشته شده در اتاق به دلیل پرداخت نکردن پول خط زده و اسامی جدید نوشته می

ده نفره به وجود آید. البته ناگفته های هشت و  هیچ کدام از ساکنین قدیم و جدید حاضر به ترک اتاق نشوند و اتاق

نماند که عمده این مسائل و مشکلات بیشتر متوجه خوابگاه پسران بوده و در خوابگاه دختران رویه متفاوت بوده 

 است.

 

 

http://snn.ir/fa/news/724571/مشکل-اسکان-دانشجویان-خوابگاهی-دانشگاه-شهید-چمران-اهواز-رفع-شد
http://snn.ir/fa/news/724571/مشکل-اسکان-دانشجویان-خوابگاهی-دانشگاه-شهید-چمران-اهواز-رفع-شد
http://snn.ir/
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 برپایی نمایشگاه سکه، اسکناس و تمبر کشورهای دنیا در اهواز 
 

 نمایشگاه تخصصی سکه، اسکناس و تمبر کشورهای دنیا از سوی معاونت فرهنگی جهاد دانشگاهی خوزستان و با

 مشارکت معاونت فرهنگی و اجتماعی دانشگاه شهید چمران اهواز، در این دانشگاه برپا شد.

 مندان قرار گرفته است. کشور دنیا در معرض دید علاقه 100در این نمایشگاه تولیدات مالی بیش از 

 

مهر دانشگاه شهید  در نگارخانه 1۶تا  ۹ماه از ساعت  آبان 30آبان( تا چهارشنبه  2۶این نمایشگاه از امروز )

 مندان است. چمران اهواز پذیرای علاقه

 

 لازم به ذکر است خبر فوق در خبرگزاری ایسنا منعکس شده است.

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://shooshan.ir/fa/news/93061/برپايی-نمايشگاه-سكه-اسكناس-و-تمبر-كشورهای-دنيا-در-اهواز
http://shooshan.ir/fa/news/93061/برپايی-نمايشگاه-سكه-اسكناس-و-تمبر-كشورهای-دنيا-در-اهواز
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 :دانشیار دانشکده مهندسی علوم آب دانشگاه چمران

 سدسازی دلیل اصلی کاهش پهنه آبی تالاب شادگان است

دانشیار دانشکده مهندسی علوم آب دانشگاه شهید چمران اهواز گفت: بررسی صورت گرفته  -ایرنا  -اهواز 

 .نشان می دهد که سدسازی همچنان اصلی ترین دلیل کاهش پهنه آبی تالاب شادگان است

 

تالار به گزارش ایرنا، حیدر زارعی روز دوشنبه در نشست بررسی عوامل بحران آب از بختگان تا شادگان که در 

دانشکده کشاورزی دانشگاه شهید چمران اهواز برگزار شد، سد سازی ، توسعه کشاورزی و الگوی کشت نامناسب 

جراحی اعلام کرد و افزود: این وضعیت باعث شده تا پهنه  -را از عوامل ایجاد بحران آب در حوضه آبریز مارون 

 .تالاب شادگان کاهش یابد

 

ه این تالاب بطور کامل از بین نرفته است به دلیل پساب کشت و صنعت های توسعه وی ادامه داد: اگر تاکنون پهن

 .نیشکر در خوزستان است که وارد تالاب شادگان می شود

 

این استاد دانشگاه شهید چمران اهواز با اشاره به توسعه مزارع پرورش ماهی و نیز ورود پساب ناشی از فعالیت 

میلیارد  1.2سد مخزنی با ظرفیت  2نه جراحی با مشکلات زیادی از جمله وجود آنها به داخل تالاب ، گفت: رودخا

 .متر مکعب در مسیر آن و خشک شدن و تبدیل به کانون گرد وغبار رو به رو است

 

زارعی ادامه داد:اکنون یک هزار حلقه چاه ویژه زمین های کشاورزی در این حوضه آبی وجود دارد که بیشتر آنها در 

 .رامهرمز حفر شده و بر کاهش پهنه آبی تالاب شادگان تاثیرگذار بوده استبهبهان و 

 

وی راهکارهای موثر در کاهش اثرات ناشی از وضعیت موجود را برنامه ریزی صحیح منابع آب، تغذیه مصنوعی، 

 .تغییر الگوی کشت و سیستم های آبیاری دانست

 

هور الفلاحیه یا تالاب بین المللی شادگان از معدود تالاب هایی است که در سازمان بین المللی یونسکو به ثبت 

هکتار، از تالاب های بزرگ جهان است. رودخانه جراحی بزرگترین  500جهانی رسیده است. این تالاب به وسعت 

دخانه کارون منشعب می شود، تالاب شادگان را تامین کننده آب این تالاب است و پس از آن نهر بحره که از رو

 تغذیه می کنند. 



 

طغیان کارون و مدهای خلیج فارس و بارش های منطقه نیز در تامین آب شادگان نقش دارد. تالاب شادگان 

ر باقیمانده از تالاب بسیار بزرگی است که زمانی تا هورالعظیم در مرز عراق ادامه داشته و احتمال می رود بخش دو

افتاده و جدا شده ای از مجموعه تالاب های گسترده و به هم پیوسته بین النهرین باشد. مساحت تالاب شادگان 

مساحت تالاب را حدود  1383هزار هکتار است اما اندازه گیری سال  400که در کنوانسیون رامسر به ثبت رسیده، 

وسیع متشکل از تالاب های شیرین و شور، به هزار هکتار نشان می دهد. این تالاب، سیستم زیست محیطی  54

 .علاوه جزر و مد خور موسی و جزایر آن است

 

 

 برداشت از منابع آبی زیر زمینی دلیل نابودی بختگان **

 

دانشیار دانشکده مهندسی علوم آب دانشگاه شهید چمران اهواز همچنین به نابودی تالاب بختگان در استان 

هزار حلقه چاه در مسیر رودخانه تامین کننده آب تالاب  40شت صورت گرفته توسط فارس اشاره کرد و گفت: بردا

 .و خشکاندن آن باعث نابودی تالاب شد

 

زارعی افزود: معیشت ساکنان اطراف رودخانه کر که منبع اصلی تامین آب مزارع کشاورزی و تالاب بوده به دلیل 

 .است برداشت بی رویه از منابع زیر زمینی کاملا خشک شده

 

وی یادآور شد: پهنه آبی این تالاب امروز به محلی برای کشت گندم و برنج تبدیل شده و این وضعیت را نمی توان 

 .ناشی از خشکسالی دانست به این خاطر که در گذشته این شرایط طبیعی هم وجود داشته است

 

این تالاب و خشکی رودخانه کر به دلیل این استاد دانشگاه شهید چمران اهواز خاطرنشان کرد: نابودی پهنه آبی 

 .سو مدیریت ها در سال های گذشته تاثیر زیادی داشته است

 

گفتنی است این نشست به همت انجمن علمی دانشجوی علوم و مهندسی آب با همکاری اتحادیه مهندسی آب 

 .کشور برگزار شد
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 :دانشیار دانشکده مهندسی علوم آب دانشگاه چمران

  سدسازی دلیل اصلی کاهش پهنه آبی تالاب شادگان است
اهواز گفت: بررسی صورت گرفته نشان می دهد که دانشیار دانشکده مهندسی علوم آب دانشگاه شهید چمران 

 .سدسازی همچنان اصلی ترین دلیل کاهش پهنه آبی تالاب شادگان است

 

حیدر زارعی روز دوشنبه در نشست بررسی عوامل بحران آب از بختگان تا شادگان که در تالار دانشکده کشاورزی 

کشاورزی و الگوی کشت نامناسب را از عوامل ایجاد دانشگاه شهید چمران اهواز برگزار شد، سد سازی ، توسعه 

جراحی اعلام کرد و افزود: این وضعیت باعث شده تا پهنه تالاب شادگان  -بحران آب در حوضه آبریز مارون 

 .کاهش یابد

 

وی ادامه داد: اگر تاکنون پهنه این تالاب بطور کامل از بین نرفته است به دلیل پساب کشت و صنعت های توسعه 

 .یشکر در خوزستان است که وارد تالاب شادگان می شودن

 

این استاد دانشگاه شهید چمران اهواز با اشاره به توسعه مزارع پرورش ماهی و نیز ورود پساب ناشی از فعالیت 

میلیارد  1.2سد مخزنی با ظرفیت  2آنها به داخل تالاب ، گفت: رودخانه جراحی با مشکلات زیادی از جمله وجود 

 .مکعب در مسیر آن و خشک شدن و تبدیل به کانون گرد وغبار رو به رو استمتر 

 

زارعی ادامه داد:اکنون یک هزار حلقه چاه ویژه زمین های کشاورزی در این حوضه آبی وجود دارد که بیشتر آنها در 

 .بهبهان و رامهرمز حفر شده و بر کاهش پهنه آبی تالاب شادگان تاثیرگذار بوده است

 

کارهای موثر در کاهش اثرات ناشی از وضعیت موجود را برنامه ریزی صحیح منابع آب، تغذیه مصنوعی، وی راه

 .تغییر الگوی کشت و سیستم های آبیاری دانست

 

هور الفلاحیه یا تالاب بین المللی شادگان از معدود تالاب هایی است که در سازمان بین المللی یونسکو به ثبت 

هکتار، از تالاب های بزرگ جهان است. رودخانه جراحی بزرگترین  500تالاب به وسعت جهانی رسیده است. این 

تامین کننده آب این تالاب است و پس از آن نهر بحره که از رودخانه کارون منشعب می شود، تالاب شادگان را 

گان نقش دارد. تالاب تغذیه می کنند. طغیان کارون و مدهای خلیج فارس و بارش های منطقه نیز در تامین آب شاد

ز عراق ادامه داشته و احتمال می رود شادگان باقیمانده از تالاب بسیار بزرگی است که زمانی تا هورالعظیم در مر

بخش دور افتاده و جدا شده ای از مجموعه تالاب های گسترده و به هم پیوسته بین النهرین باشد. مساحت تالاب 

مساحت تالاب  13۸3هزار هکتار است اما اندازه گیری سال  400شادگان که در کنوانسیون رامسر به ثبت رسیده، 

نشان می دهد. این تالاب، سیستم زیست محیطی وسیع متشکل از تالاب های شیرین و هزار هکتار  54را حدود 

 .شور، به علاوه جزر و مد خور موسی و جزایر آن است

 

 برداشت از منابع آبی زیر زمینی دلیل نابودی بختگان

 

http://www.khouznews.ir/fa/news/173846/سدسازی-دلیل-اصلی-کاهش-پهنه-آبی-تالاب-شادگان-است


 

گان در استان دانشیار دانشکده مهندسی علوم آب دانشگاه شهید چمران اهواز همچنین به نابودی تالاب بخت

هزار حلقه چاه در مسیر رودخانه تامین کننده آب تالاب  40فارس اشاره کرد و گفت: برداشت صورت گرفته توسط 

 .و خشکاندن آن باعث نابودی تالاب شد

 

زارعی افزود: معیشت ساکنان اطراف رودخانه کر که منبع اصلی تامین آب مزارع کشاورزی و تالاب بوده به دلیل 

 .ی رویه از منابع زیر زمینی کاملا خشک شده استبرداشت ب

 

وی یادآور شد: پهنه آبی این تالاب امروز به محلی برای کشت گندم و برنج تبدیل شده و این وضعیت را نمی توان 

 .ناشی از خشکسالی دانست به این خاطر که در گذشته این شرایط طبیعی هم وجود داشته است

 

ان اهواز خاطرنشان کرد: نابودی پهنه آبی این تالاب و خشکی رودخانه کر به دلیل این استاد دانشگاه شهید چمر

 .سو مدیریت ها در سال های گذشته تاثیر زیادی داشته است

 

گفتنی است این نشست به همت انجمن علمی دانشجوی علوم و مهندسی آب با همکاری اتحادیه مهندسی آب 

 .کشور برگزار شد

 

 لازم به ذکر است خبر فوق در خبرگزاری ایرنا ،خوز نیوز ،جماران قم پرس منعکس شده است. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

  1397آبان  30 - 12:14 :تاریخ انتشار - 725705 :کد خبر

 

 با حضور رئیس دانشگاه؛

  های دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز تجلیل شدند تشکل

 
های دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز در نشستی با حضور رئیس دانشگاه شهید چمران  اعضای تشکل

 دند. اهواز تقدیر ش

های  ، در نشستی با حضور رئیس دانشگاه شهید چمران اهواز از تلاشخبرگزاری دانشجوبه گزارش گروه دانشگاه 

 های دانشجویی، فرهنگی، اجتماعی و سیاسی تقدیر شد. های دانشجویی این دانشگاه در برگزاری برنامه تشکل

 

آبان ماه در دفتر رئیس دانشگاه برگزار شد، غلامحسین خواجه از  2۹شنبه  دیروز، سهدر این نشست که عصر  

ها  های دانشجویی این دانشگاه در برگزاری برنامه ها تقدیر کرد و افزود: خوشبختانه تشکل های این تشکل تلاش

 اند. پایبندی خود را به قوانین نشان داده

 

ها  های دانشجویی برای برنامه هواز و هیئت نظارت بر همکاری با تشکلوی افزود: دیدگاه دانشگاه شهید چمران ا

 است و تا کنون نیز مشکلی در این زمینه وجود نداشته است.

 

های خود به مشکلات کشور اشاره کرد و افزود:  رئیس دانشگاه شهید چمران اهواز در بخش دیگری از صحبت

های دشمنان با نظام جمهوری اسلامی  وز حاصل خصومتتوجهی از مشکلات امر همگی میدانیم که بخش قابل

های دنیا آشکارشده است و دانشجویان ما نیز باید در  ای است که برای تمامی کشور گونه است و این مسئله به

 ای عمل نمایند که موجبات پیشرفت هرچه بیشتر جامعه را فراهم کنند. گونه های دانشگاهی به محیط

 

های دانشجویی است تا بتوانیم  از برگزاری این نشست شنیدن نظرات دبیران انجمن خواجه ادامه داد: هدف

 نواقص را برطرف کنیم و نقاط مثبت را نیز گسترش دهیم.

 

های دانشجویی دانشگاه شهید  های تشکل نفره نظارت بر برنامه در ادامه قمشی نماینده وزیر علوم در هیئت سه

های دانشجویی دارد؛ هرچند رسالت دانشگاه در بخش  ه مثبتی به برنامهچمران اهواز گفت: وزارت علوم نگا

 ها را نادیده گرفت. توان جایگاه فرهنگی، اجتماعی، اخلاقی و سیاسی دانشگاه آموزشی و علمی است، اما نمی

 

در  وی افزود: دانشگاه عرصه به ظهور رساندن آن چیزی است که در ذهن دانشجو وجود دارد و هرچه دانشجویان

 توانند پویایی و تلاش بیشتری برای توسعه کشور داشته باشند. تر باشند در آینده می های علمی پرتلاش محیط

 

رئیس دانشکده مهندسی علوم آب دانشگاه شهید چمران اهواز تصریح کرد: در اوایل انقلاب اسلامی ایران 

و تأثیرگذاری را داشتند و باید تلاش کرد ها در مسائل مختلف کشور بخصوص در حوزه سیاست نقش مهم  دانشگاه

 ها برای حضور و فعالیت دانشجویان پرشور و نشاط باشد. محیط دانشگاه

http://snn.ir/fa/news/725705/تشکلهای-دانشجویی-دانشگاه-شهید-چمران-اهواز-تجلیل-شدند
http://snn.ir/


 

قمشی بیان کرد: در دولت تدبیر و امید با نگاه مثبت ریاست جمهوری شرایط برای فعالیت دانشجویان در 

 ایم. را تجربه کردهشده است و در این دولت دوران خوبی  ها به خوبی فراهم دانشگاه

 

های دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز به عنوان یک پتانسیل نگاه  وی اظهار کرد: هیئت نظارت به تشکل

 ها را بررسی نماییم. کند و دیدگاه ما این است که با نظر مثبت تمامی درخواست می
  

های دانشجویان در  واز نیز گفت: از فعالیتعبدالرحیم هوشمند، معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه شهید چمران اه

 کنیم و هدف اصلی پویایی دانشجویان در محیط دانشگاهی است. های مختلف استقبال می حوزه

 

های  های لازم از تشکل وی اظهار کرد: با وجود تمامی مشکلات مالی و اعتباری موجود تلاش شده حمایت

 دارد. های دیگر در امان می ها را آز آسیب دانشجویان آندانشجویی صورت گیرد، زیرا حرکت و نشاط میان 

 

های دانشجویی بیان  های تشکل معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه شهید چمران اهواز با ارائه آماری از برنامه

امه برن ۶4فعالیت تصویب و تنها با دو برنامه موافقت نشده است؛ از این تعداد نیز  124کرد: از اول مهرماه امسال 

 اجراشده است.

الاسلام سید محسن شفیعی، مسئول دفتر نهاد مقام معظم رهبری در دانشگاه شهید  در ادامه این نشست حجت

های دانشجویی باید بر اساس قوانین باشد  های تشکل چمران اهواز گفت: چارچوب و ملاک برگزاری تمامی برنامه

 قی کار کردن پیش نیاید.تا بتوان عملکرد خوبی را ارائه کرد و شائبه مصدا

 

تواند نادیده گرفت و این مسئله باید در استان مهمی مانند خوزستان  وی اظهار کرد: فضای بیرونی دانشگاه را نمی

 های اصلی دانشجویان باشد. از دغدغه

 

ن های خود عنوا مسئول دفتر نهاد مقام معظم رهبری در دانشگاه شهید چمران اهواز در بخش دیگری از صحبت

 های دانشجویی در این دانشگاه باید با یکدیگر تعامل داشته و هم سو حرکت نمایند. کرد: تشکل

های دانشجویی پیرو خط امام )ره(، بسیج دانشجویی و انجمن اسلامی  گفتنی است، در این نشست دبیران تشکل

ها، برگزاری  دانشکده های تئاتر های دانشجویی، وضعیت آمفی های تشکل دانشجویان مسائل ازجمله بودجه

 ها با مسئولان دانشگاه و... را مطرح کردند. هایی خارج از زمان آموزشی، لزوم همراهی تشکل برنامه

 

در پایان این نشست که با حضور آسیه مهدی پور، مدیر امور اجتماعی معاونت فرهنگی و اجتماعی دانشگاه برگزار 

 های دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز تقدیر شد. های تشکل شد، با اهدای لوح تقدیر و هدایایی از تلاش

 

 

 

 

 

 

 



 

 978-14274-5کدخبر:– 14:04 - 1397آبان ماه،  26شنبه 

 برپایی نمایشگاه سکه، اسکناس و تمبر کشورهای دنیا در اهواز

 

 

دانشگاهی خوزستان و با نمایشگاه تخصصی سکه، اسکناس و تمبر کشورهای دنیا از سوی معاونت فرهنگی جهاد 

 مشارکت معاونت فرهنگی و اجتماعی دانشگاه شهید چمران اهواز، در این دانشگاه برپا شد.

 

کشور دنیا در معرض دید  100منطقه خوزستان، در این نمایشگاه تولیدات مالی بیش از  -به گزارش ایسنا 

 مندان قرار گرفته است. علاقه

 

در نگارخانه مهر دانشگاه شهید  1۶تا  ۹ماه از ساعت  آبان 30آبان( تا چهارشنبه  2۶این نمایشگاه از امروز )

 مندان است. چمران اهواز پذیرای علاقه

 

 لازم به ذکر است خبر فوق در پیام خوزستان منعکس شده است 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://khouzestan.isna.ir/default.aspx?NSID=5&SSLID=46&NFID=199422


 

  1397آبان  26 - 14:13 :تاریخ انتشار - 724558 :کد خبر

 

 دانشجویان وزارت علوم:رئیس سازمان امور 

  روزه اجاره خوابگاه را دریافت کنند 90ها باید در مدت حداقلی  دانشگاه

ماهه در بخشنامه صحیح است و  ۳رئیس سازمان امور دانشجویان وزارت علوم گفت: تفسیر مهلت پرداخت 

 روزه پول اجاره خوابگاه را دریافت کنند.  ۹۰ها باید در مدت حداقلی  دانشگاه

شورای صنفی دانشگاه شهید چمران اهواز ، اعضای شورای مرکزی خبرگزاری دانشجوبه گزارش خبرنگار دانشگاه 

 ای با رئیس سازمان امور دانشجویان وزارت علوم به بیان برخی مشکلات صنفی این دانشگاه پرداختند. در جلسه

 

ها با حضور وزیر علوم گفت:  های صنفی دانشگاه سجاد ترک جوکار با اشاره به وعده برگزاری مداوم جلسه شورا

 ی نشد و همچنان از علت عدم برگزاری هر چند ماه یکبار این جلسه نیز مطلع نیستیم.متاسفانه این وعده عمل

 

وی همچنین با اشاره به عدم برگزاری شورای نظارت افزود: اینگونه رها شدن دانشگاه شهید چمران در حوزه 

 کند. خدمات دانشجویی قابل توجیه نیست و این امر پیگیری مشکلات را برای ما سخت می

 

ر شورای صنفی دانشگاه شهید چمران اهواز با اشاره به مواردی از مشکلات دانشگاه شهید چمران اهواز مانند دبی

سنتی بودن پخت غذا و تاثیر خدمات نامناسب دانشجویی در کیفیت تحصیل بیان کرد: در بخشنامه اخذ هزینه 

نشگاه ما مبنی را بر این گذاشته است که تا خوابگاه متاسفانه ابهام وجود دارد و به همین دلیل مدیریت اسکان دا

 پول پرداخت نشود دانشجو اجازه اسکان ندارد.

 

روزه است باید با مدیری که به دانشجویان فشار وارد کرده است برخورد شود و مورد  ۹0وی ادامه داد: اگر فرصت 

 دوم در این باره علت ابهام و نامفهوم بودن این بخش نامه است.

 

 

ها در بحث توزیع غذا، کمیت و  شهریار عبدولی به مشکلاتی مانند نبود زیرساخت مناسب در خوابگاههمچنین 

سیدحسین محفوظی موسوی به مشکل امنیت و فاطمه لجم اورک به مشکلات کلی و شاخص خوابگاه  کیفیت غذا و

 حضرت معصومه اشاره کردند.

 

های دانشجویی  ان خود تصریح کرد: مشکلات خوابگاهمسئول امور تغذیه و کمیته حقوقی شورای صنفی در سخن

ای را  های دانشگاه ما ویژه هستند از همین رو توجه ویژه توجهی مدیران است. مشکلات خوابگاه دانشگاه حاصل بی

 م.هایی مانند امیر کبیر و شهید بهشتی برسی های معمولی به رتبه دانشگاه توانیم با ساز و کار نیز لازم دارند. ما نمی

 

 

 

http://snn.ir/fa/news/724558/دانشگاهها-باید-در-مدت-حداقلی-۹۰-روزه-اجاره-خوابگاه-را-دریافت-کنند
http://snn.ir/


 

 

مجتبی صدیقی در پاسخ به سخنان اعضای شورای صنفی دانشجویان دانشگاه شهید چمران اهواز گفت: 

گری شما امری بسیار نیکو و پسندیده است، اما برخی سخنان شما مواضعی شخصی است و باید تمام  مطالبه

 های دیگر را برای مقایسه کردن نیز بررسی کنید. جوانب دانشگاه

 

 

های قدیمی بیشتر است عنوان کرد: اولین  یان اینکه این امر طبیعی است که توقع حمایت از دانشگاهوی با ب

دانشگاه از جهت حمایت در صندوق رفاه دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز بوده است و آن هم به دلیل 

 مشکلات موجود حمایتی به حق بود.

 

 

های پزشکی را کنار بگذاریم صندوق رفاه موظف است تمام  ر دانشگاهرئیس سازمان امور دانشجویان بیان کرد: اگ

های دولتی را پوشش دهد پس  های علمی کاربردی، پیام نور، آزاد و به طور ویژه دانشگاه دانشجویان دانشگاه

 هایی به وجود بیاید. طبیعی است در زمان توزیع امکانات محدودیت

 

 

های  رفاه درحال حاضر توان حل تمام مشکلات را در همه دانشگاه وی تصریح کرد: اینگونه نیست که صندوق

ها باید قدم قدم جلو برود. ما در فعالیت  کشور داشته باشد؛ پس از همین رو باید الویت بندی کنیم. براساس الویت

 دانیم و در چند مورد خوب عمل کرده است. سال اخیر صندوق رفاه را فعالیتی خوب می 4

 

ها در روند کاری صندوق رفاه دانشجویی درباره جلسه اعضای شورای صنفی با  ه به برخی تغییرصدیقی با اشار

 ای با حضور وزیر علوم تشکیل شود. ایم این است که هر سال جلسه وزیر علوم افزود: چیزی که ما تعریف کرده

 

بخشنامه صحیح است و عین  ماهه در 3وی درباره روند پرداخت اجاره بهای خوابگاه گفت: تفسیر مهلت پرداخت 

 ۹0ها موظف هستند تا در مدت حداقلی  این برداشت را باید در بخش نامه به شکل صریح بکار ببرند و دانشگاه

 روزه پول اجاره خوابگاه را دریافت کنند.

 

: رئیس سازمان امور دانشجویان کشور درباره چرایی اخذ پول اجاره بهای خوابگاه از دانشجویان تصریح کرد

ای به جز این راه برای توزیع امکانات ندارد. تجربه گذشته تجربه خوبی نبود و حدود  صندوق رفاه دانشجویی چاره

هایی  میلیارد تومان به هر دلیلی دانشجویان بدهی خود را پرداخت نکرده بودند. صندوق در این مدت با تخفیف 450

 که قرار داد مقداری از این پول را بازگرداند.

 

ادامه داد: قبول دارم که ممکن است درصدی از دانشجویان نتوانند پول را پرداختند کنند به همین خاطر وی 

صندوق رفاه این اجازه را به معاونت دانشجویی داده است تا پرداخت مقداری از هزینه را به پس از تحصیل موکول 

ز واقف هستیم که دانشجویان امسال با مشکلات کند تا در حین تحصیل به او فشاری وارد نشود و ما به این امر نی

 مالی بیشتری نسبت به سال گذشته مواجه هستند.



 

ها واقعا از افزایش پذیرش ورودی امسال مطلع نبودند و آن به دلیل سیاست کلی بود و  صدیقی تاکید کرد: دانشگاه

 شود. یت طبیعی ورود دانشجو درنظر گرفته میها بود و امیدواریم از سال آینده ظرف این امر خارج از اختیار دانشگاه

 

 

ها  وی افزود: وزارت علوم خودش ردیف بودجه ندارد و تنها نقش پیگیرکننده دریافت بودجه است. دانشگاه

خودشان تک تک برای دریافت بودجه از سازمان برنامه و بودجه، وزارت علوم و مجلس نیز پیگیر هستند و در 

 های دولتی جدیدا تعریف شده است. ای برای دانشگاه دجهها نیز بو سطح استانداری

 

 

های مختلف برای صندوق رفاه  هایی که از ارگان رئیس سازمان امور دانشجویان وزارت علوم ادامه داد: با بودجه

های خوابگاه حضرت  کنیم پیش از شروع فصل گرما مشکل کولر سایر بلوک اییم تلاش می دانشجویی دریافت کرده

 ه را حل کنیم تا آن مشکل مجددا رخ ندهد.معصوم

 

 

ای وجود  وی خاطرنشان کرد: من تشکر جدی از شما دارم، زیرا مطالبه گری هدف اصلی شما است، اما اگر نکته

 خواهیم به سایر دانشجویان برسانید. دارد از شما می

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

  08:30 - 1397آبان  28تاریخ انتشار:  - 170070کد خبر: 

 

 آموزش عالی و دانشگاه « مدرسه، دانشگاه و مهارت 
 

روزه اجاره خوابگاه را دریافت کنند رئیس سازمان امور دانشجویان  ۹۰ها باید در مدت حداقلی  دانشگاه

ها باید در مدت حداقلی  ماهه در بخشنامه صحیح است و دانشگاه ۳وزارت علوم گفت: تفسیر مهلت پرداخت 

 .بگاه را دریافت کنندروزه پول اجاره خوا ۹۰

 

ای با رئیس سازمان امور  شعارسال: اعضای شورای مرکزی شورای صنفی دانشگاه شهید چمران اهواز در جلسه

سجاد ترک جوکار با اشاره به وعده  .دانشجویان وزارت علوم به بیان برخی مشکلات صنفی این دانشگاه پرداختند

ها با حضور وزیر علوم گفت: متاسفانه این وعده عملی نشد و  دانشگاههای صنفی  برگزاری مداوم جلسه شورا

  .همچنان از علت عدم برگزاری هر چند ماه یکبار این جلسه نیز مطلع نیستیم

 

وی همچنین با اشاره به عدم برگزاری شورای نظارت افزود: اینگونه رها شدن دانشگاه شهید چمران در حوزه 

  .کند نیست و این امر پیگیری مشکلات را برای ما سخت میخدمات دانشجویی قابل توجیه 

 

دبیر شورای صنفی دانشگاه شهید چمران اهواز با اشاره به مواردی از مشکلات دانشگاه شهید چمران اهواز مانند 

سنتی بودن پخت غذا و تاثیر خدمات نامناسب دانشجویی در کیفیت تحصیل بیان کرد: در بخشنامه اخذ هزینه 

ه متاسفانه ابهام وجود دارد و به همین دلیل مدیریت اسکان دانشگاه ما مبنی را بر این گذاشته است که تا خوابگا

  .پول پرداخت نشود دانشجو اجازه اسکان ندارد

 

روزه است باید با مدیری که به دانشجویان فشار وارد کرده است برخورد شود و مورد  ۹0وی ادامه داد: اگر فرصت 

همچنین شهریار عبدولی به مشکلاتی مانند نبود  .باره علت ابهام و نامفهوم بودن این بخش نامه استدوم در این 

ها در بحث توزیع غذا، کمیت و کیفیت غذا و سیدحسین محفوظی موسوی به مشکل  زیرساخت مناسب در خوابگاه

مسئول امور تغذیه و .ردندامنیت و فاطمه لجم اورک به مشکلات کلی و شاخص خوابگاه حضرت معصومه اشاره ک

های دانشجویی دانشگاه حاصل  کمیته حقوقی شورای صنفی در سخنان خود تصریح کرد: مشکلات خوابگاه

 ای را نیز لازم دارند.  های دانشگاه ما ویژه هستند از همین رو توجه ویژه توجهی مدیران است. مشکلات خوابگاه بی

 

مجتبی صدیقی  .هایی مانند امیر کبیر و شهید بهشتی برسیم به رتبه دانشگاه های معمولی توانیم با ساز و کار ما نمی

گری شما امری  در پاسخ به سخنان اعضای شورای صنفی دانشجویان دانشگاه شهید چمران اهواز گفت: مطالبه

یگر های د بسیار نیکو و پسندیده است، اما برخی سخنان شما مواضعی شخصی است و باید تمام جوانب دانشگاه

  .را برای مقایسه کردن نیز بررسی کنید

 

های قدیمی بیشتر است عنوان کرد: اولین  وی با بیان اینکه این امر طبیعی است که توقع حمایت از دانشگاه

دانشگاه از جهت حمایت در صندوق رفاه دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز بوده است و آن هم به دلیل 

  .حق بودمشکلات موجود حمایتی به 



 

های پزشکی را کنار بگذاریم صندوق رفاه موظف است تمام  رئیس سازمان امور دانشجویان بیان کرد: اگر دانشگاه

های دولتی را پوشش دهد پس  های علمی کاربردی، پیام نور، آزاد و به طور ویژه دانشگاه دانشجویان دانشگاه

  .وجود بیاید هایی به طبیعی است در زمان توزیع امکانات محدودیت

 

های  وی تصریح کرد: اینگونه نیست که صندوق رفاه درحال حاضر توان حل تمام مشکلات را در همه دانشگاه

ها باید قدم قدم جلو برود. ما در فعالیت  کشور داشته باشد؛ پس از همین رو باید الویت بندی کنیم. براساس الویت

  .نیم و در چند مورد خوب عمل کرده استدا سال اخیر صندوق رفاه را فعالیتی خوب می 4

 

ها در روند کاری صندوق رفاه دانشجویی درباره جلسه اعضای شورای صنفی با  صدیقی با اشاره به برخی تغییر

  .ای با حضور وزیر علوم تشکیل شود ایم این است که هر سال جلسه وزیر علوم افزود: چیزی که ما تعریف کرده

 

ماهه در بخشنامه صحیح است و عین  3اجاره بهای خوابگاه گفت: تفسیر مهلت پرداخت  وی درباره روند پرداخت

 ۹0ها موظف هستند تا در مدت حداقلی  این برداشت را باید در بخش نامه به شکل صریح بکار ببرند و دانشگاه

  .روزه پول اجاره خوابگاه را دریافت کنند

 

ایی اخذ پول اجاره بهای خوابگاه از دانشجویان تصریح کرد: رئیس سازمان امور دانشجویان کشور درباره چر

ای به جز این راه برای توزیع امکانات ندارد. تجربه گذشته تجربه خوبی نبود و حدود  صندوق رفاه دانشجویی چاره

 میلیارد تومان به هر دلیلی دانشجویان بدهی خود را پرداخت نکرده بودند.  450

 

وی ادامه داد: قبول دارم که ممکن  .هایی که قرار داد مقداری از این پول را بازگرداند فصندوق در این مدت با تخفی

است درصدی از دانشجویان نتوانند پول را پرداختند کنند به همین خاطر صندوق رفاه این اجازه را به معاونت 

در حین تحصیل به او فشاری  دانشجویی داده است تا پرداخت مقداری از هزینه را به پس از تحصیل موکول کند تا

وارد نشود و ما به این امر نیز واقف هستیم که دانشجویان امسال با مشکلات مالی بیشتری نسبت به سال گذشته 

  .مواجه هستند

 

ها واقعا از افزایش پذیرش ورودی امسال مطلع نبودند و آن به دلیل سیاست کلی بود و  صدیقی تاکید کرد: دانشگاه

 .شود ها بود و امیدواریم از سال آینده ظرفیت طبیعی ورود دانشجو درنظر گرفته می از اختیار دانشگاه این امر خارج

 وی افزود: وزارت علوم خودش ردیف بودجه ندارد و تنها نقش پیگیرکننده دریافت بودجه است.

 

ها خودشان تک تک برای دریافت بودجه از سازمان برنامه و بودجه، وزارت علوم و مجلس نیز پیگیر  دانشگاه 

  .های دولتی جدیدا تعریف شده است ای برای دانشگاه ها نیز بودجه هستند و در سطح استانداری

 

های مختلف برای صندوق رفاه  انهایی که از ارگ رئیس سازمان امور دانشجویان وزارت علوم ادامه داد: با بودجه

های خوابگاه حضرت  کنیم پیش از شروع فصل گرما مشکل کولر سایر بلوک اییم تلاش می دانشجویی دریافت کرده

وی خاطرنشان کرد: من تشکر جدی از شما دارم، زیرا مطالبه  .معصومه را حل کنیم تا آن مشکل مجددا رخ ندهد

  .خواهیم به سایر دانشجویان برسانید ای وجود دارد از شما می تهگری هدف اصلی شما است، اما اگر نک

 



 

 290759کد خبر:  -17:51 - 1397آبان  26تاریخ انتشار: شنبه 

 مشکل اسکان دانشجویان دانشگاه چمران اهواز رفع شد 

چمران اهواز گفت: با گذشت دو ماه از شروع سال تحصیلی جدید، دبیر شورای صنفی دانشگاه شهید 

 .های خوابگاه پسران دانشگاه شهید چمران اهواز رفع شد مشکلات اسکان بیش از ظرفیت دانشجویان در اتاق

صنفی دانشگاه شهید چمران اهواز در گفتگو با  ؛ سعید جوکار، دبیر شورای«خبرنامه دانشجویان ایران»به گزارش 

خبرگزاری دانشجو، در خصوص آخرین وضعیت تعمیرات خوابگاه شهید نور گفت: در مورد تعمیرات خوابگاه شهید 

نور باید متذکر شوم که تعمیرات انجام شده در این خوابگاه چندان اساسی نبوده و کماکان این خوابگاه مشکلات 

ن موضوع به تعریف مدیریت از تعمیرات اساسی برمی گردد که با تعریف ما مغایر است، اما زیادی دارد که ای

 .همچنان منکر برخی تعمیرات و خرید برخی تجهیزات برای خوابگاه شهید نور نیستم

وی با اشاره به افزایش پذیرش دانشگاه افزود: افزایش پذیرش که بدون اطلاع دانشگاه از طرف وزارت علوم 

ها صورت گرفته تا حدودی مشکلاتی برای دانشگاه و دانشجویان ایجاد کرده است و این موضوع  برخی رشتهبرای 

 .معطوف به مدیریت اسکان دانشگاه نیست

های دانشجویی اضافه کرد: در مورد اسکان بیش از  های خوابگاه جوکار با اشاره به اسکان بیش از ظرفیت اتاق

ها حل شده است و در مورد  ه از شروع سال تحصیلی گذشته این مشکل خوابگاهظرفیت اتاق ها، امروز که دوما

های قبلی بنده در این زمینه باید بگویم که اسکان هشت و ده نفر از طرف مدیریت خوابگاه و روی کاغذ  مصاحبه

دلیل آن، این ها ساکن شوند که  انجام نشده بود، اما مدیریت ناقص سبب شد برخی افراد به صورت مازاد در اتاق

شد که موجب شد  بود که اسامی نوشته شده در اتاق به دلیل پرداخت نکردن پول خط زده و اسامی جدید نوشته می

های هشت و ده نفره به وجود آید. البته ناگفته  هیچ کدام از ساکنین قدیم و جدید حاضر به ترک اتاق نشوند و اتاق

متوجه خوابگاه پسران بوده و در خوابگاه دختران رویه متفاوت بوده نماند که عمده این مسائل و مشکلات بیشتر 

 .است
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 978-7380-5کدخبر:  – 09:42 - 1397آبان ماه،  28دوشنبه 

 پایان مهلت ارسال آثار به دومین مسابقه عکس آن سوی واقعه

 

 آثار به دبیرخانه این مسابقه خبر داد.  دبیر مسابقه ملی عکس آن سوی واقعه از پایان مهلت ارسال 

   
   

استان  2۷عکس از  2334وگو با ایسنا ـ منطقه خوزستان، اظهار کرد: در مجموع  نژاد در گفت محمدامین صالحی

عکس به بخش  3۷۷عکس به بخش آزاد و  1۹۶2شهر و روستا دریافت شد که از این تعداد  55در قالب 

   دانشجویی اختصاص دارند.
    

این مسابقه را سیدعباس میرهاشمی، کیارنگ علایی و امین  معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی خوزستان، داوران

نظری اعلام کرد و گفت: آیین پایانی این جشنواره با حضور نفرات برتر و شایسته تقدیر اواسط آذر ماه در اهواز 

   شود. برگزار می

 

 انجام خواهد شد.  ۹۷آبان  2۹شنبه  نژاد: داوری آثار فردا سه به گفته صالحی
    

نین اضافه کرد: نمایشگاه مسابقه ملی عکس آن سوی واقعه پس از برگزاری آیین پایانی در نگارخانه او همچ

       شود. دانشگاه شهید چمران اهواز برپا می
    

های عزاداری به سمت کربلای معلی،  به گزارش ایسنای خوزستان، با توجه به اربعین حسینی و حرکت کاروان

گاهی خوزستان با همکاری دانشگاه شهید چمران اهواز، با هدف انعکاس هر چه بیشتر معاونت فرهنگی جهاد دانش

را در  "آن سوی واقعه"این رویداد بزرگ مذهبی از طریق ثبت تصاویر، برای دومین سال پیاپی مسابقه ملی عکس 

 کند.  دو بخش آزاد و دانشجویی برگزار می
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